

111年台灣土地銀行新進人員甄試試題及解答

一般金融人員

普通科目

功名文教機構

國文、英文、邏輯推理

www.exschool.com.tw www.exschool.com.tw www.exschool.com.tw

◎於答案卷上作答時，不得書寫與題意無關之姓名、編號或其他不應有的文字、標記、符號等，違反者該
◎科成績以零分計。

壹、國文【短文寫作及公文，每題20分，共計2題，占40分】

第一題：短文寫作

從小到大，我們學習了許多事物，總希望這些習得的東西，有一天能派得上用場。然而，世界變化太快，原本所學往往未必適用。所以，有時需要先去了解，所想選擇的工作需要什麼能力，再有計畫地學習。無論「學以致用」或「用以致學」，都強調用與學之間的關涉。請以「學與用」為題，結合個人經驗或見聞，寫作一篇文章，闡述看法，文長400字以內。【20分】

第二題：公文（簽）

請依據以下訊息，以○○金控公司人資部門業務承辦人身分，依據該公司「新進人員培育計畫」，擬訂具體之課程，簽請主管核定。【20分】

○○金控公司新近招募一般金融人員與程式設計人員若干名，依該公司規劃，須安排相關培訓課程，以協助新進人員迅速瞭解公司之核心價值，並提升其專業能力。

課程內容：

(1)認識○○課程：介紹公司組織、企業文化與經營理念，由該公司教育訓練人負責授課。

(2)業務與職涯專業課程：依據職務實際需求，由該公司人資部門委請業界專業人士擔任講師。

執行時間：111年8月1日-11月30日

貳、英文【四選一單選選擇題，每題1.5分，共計20題，占30分】

一、字彙【請依照句子前後文意，選出最適當的答案】

(1)01.The little boy broke his watch _____ so that he can ask his parents to buy a new one for him.

(1)deliberately (2)responsively (3)justly (4)evenly

(2)02._____ is often seen as a virtue that is the opposite of pride and vanity.

(1)Determination (2)Humility (3)Norm (4)Revenue

(1)03._____ a car instead of buying one usually means lower monthly payments and the freedom to drive a new car every few years.

(1)Leasing (2)Pending (3)Grieving (4)Mashing

(3)04.The new model is wonderful, but it's out of our price range. We need to find a more _____ model.

(1)comprehensible (2)variable (3)affordable (4)legible

(2)05.The young man did it out of the pressure to _____. In other words, he did it because everyone else in the group did it, and he didn't want to be different.

(1)satirize (2)conform (3)accelerate (4)incur

二、文法測驗【請在下列各題中選出最適當的答案】

- (2)06. In addition to _____ breakfast for the family, the boy also bought a gift for his father.
(1)make (2)making (3)have made (4)be making
- (4)07. _____ the loud noise and glaring light, the baby started to cry.
(1)Be frightened by (2)So frightening (3)To fright (4)Frightened by
- (1)08. Don't worry about what others might say. This is your room. You can decorate it _____ you want.
(1)any way (2)however way (3)whichever matters (4)no matter any
- (3)09. The new sports complex _____ by December next year.
(1)scheduled to complete (2)is scheduled will be completed
(3)is scheduled to be completed (4)will schedule to complete
- (1)10. _____ on the train than it started to rain.
(1)Nosooner had she got (2)She did no sooner gets
(3)She has not sooner get (4)Had she not sooner got

三、克漏字測驗【請依照段落上下文意，選出最適當的答案】

Politics affects lots of things in your life. Politicians make decisions about laws and rules which affect 11 every area of your life. They make decisions about things like schools, transport, work and benefits. The laws politicians make tell people 12 they should or should not do.

Most laws are made by politicians who are elected to Parliament. Parliament makes laws which give all people rights. Here are some of the rights which might be important to you. There are laws which say that disabled people have the same rights as nondisabled people. You can complain if you are not 13 in the same way as everyone else. You 14 have the right to be safe. There are laws which say you should not be hurt or bullied, and you should not have to leave somewhere because of a disability. The law says that new buildings should be accessible and old buildings should 15 to be accessible to people with disability.

- (3)11.(1)according to (2)on top (3)nearly (4)including
(1)12.(1)what (2)when (3)where (4)How
(1)13.(1)treated (2)bound (3)learned (4)conducted
(2)14.(1)more (2)also (3)but (4)evenly
(2)15.(1)look (2)try (3)take (4)keep

四、閱讀測驗【請依照段落上下文意，選出最適當的答案】

Scary movies are something you either really love or avoid completely. Logically, we should be running away from things that cause fear. But horror movies attract a lot of people.

There are different reasons why people like scary movies. A study found that people who like horror movies tend to enjoy feeling really intense emotions like fear. When you're scared, your brain's immediate response is to fight or run away. When this happens, your entire body can react. For instance, your heart beats faster and your muscles become tense. It can even make you scream or jump. In other words, a horror movie stimulates the brain and the brain responds with the physical and emotional sensations we call fear. For some people, this is a lot of fun.

Moreover, people may feel good to go into an experience that seems scary or risky and then come out safe and sound. As an expert says, "It challenges our beliefs about risk. In some ways, it can reset people so that things that had seemed frightening may be easier to deal with in the future." For instance, these people may find that after watching

horror movies, it's not as scary to ask their boss for a raise, face a budget shortage, or prepare to give a public speech.

Some dating coaches recommend watching a horror movie as a good way to get closer to your partner. A study found that fear arousing situations, like watching a scary movie, can increase the attraction between two people. Aside from increasing attraction, it can even bring you closer together. People become closer when they have a shared experience of being afraid of the dark or axe murderers. When you're vulnerable with another person, it creates a sense of intimacy.

(4)16. Which of the following is discussed in the passage?

- (1)The history of scary movies (2)How some movies are scarier than others
(3)People of what cultural origins like scary movies (4)Why some people like watching scary movies

(1)17. According to the passage, what is a possible effect of watching scary movies?

- (1)People have less difficulty doing something frightening.
(2)The brain becomes clearer and more capable of critical thinking.
(3)People become physically stronger and healthier.
(4)It becomes easier for single people to find their soul mates.

(3)18. Which of the following is a reason why some people like scary movies?

- (1)People who like scary movies appear to be more attractive.
(2)Scary movies usually have better story lines.
(3)Watching scary movies can be a fun experience.
(4)Scary movies remind people of the true value of life.

(2)19. According to the passage, why do some dating coaches recommend watching horror movies?

- (1)People like to sit close to each other when watching horror movies.
(2)Watching horror movies helps people become more intimate.
(3)Horror movies are more exciting than other types of movies.
(4)Most dating coaches are fans of horror movies.

(1)20. What can be inferred from the passage?

- (1)Making a public speech can be threatening to some people.
(2)People who like horror movies are usually more popular.
(3)Watching scary movies can be harmful to our brain.
(4)Horror movies can break up good relationships.

參、邏輯推理【四選一單選選擇題，每題2分，共計15題，占30分】

(1)21. 在一場挑戰武嶺自行車賽中有5位好手在接近終點處做最後拼搏，最後結果的線索為：選手A不是第一個到達；選手B緊追在選手A之後到達；選手C不是第一個也不是最後一個到達；第二個到達的不是選手D；選手E在緊跟選手D之後第二個到達。請問最後一位到達終點的選手為何？

- (1)B (2)A (3)D (4)E

(4)22. 某位數學老師在課堂中拿出一枚硬幣，拋擲6次的過程中，正面朝上2次，反面朝上4次，請問再拋擲一次得到反面朝上的機率為何？

- (1)20% (2)25% (3)30% (4)50%

(3)23. 某種產品需要以人工方式進行一項重要檢測，目前有兩個檢測小組，其中A小組3小時可以檢測完畢1,000件，B小組則需要6小時才能完成一樣數量的檢測，請問A、B兩組一起合作，檢測10,000件產品

需要多久？

- (1)12小時 (2)18小時 (3)20小時 (4)24小時

(2)24.某人進行環島徒步旅行，於本月2日上午6點30分從A城市出發，直到本月21日下午5點20分回到原出發地，請問這旅行總共花了多少時間？

- (1)456小時又40分鐘 (2)466小時又50分鐘
(3)476小時又20分鐘 (4)496小時又30分鐘

(1)25.一對夫婦有5個子女；目前已知：1.老大有3個妹妹；2.老二有一個哥哥；3.老三是女生，她有兩個妹妹；4.妹妹有兩位哥哥。根據這些條件從年長到幼，推論出孩子們的男女順序組合為何？

- (1)男男女女女 (2)男女男女女 (3)男女女男女 (4)男女女女男

(1)26.已知 $A > B$ ， $C > D$ ，下列何者敘述無法推論出 $A > D$ ？

- (1) $C > B$ (2) $B = D$ (3) $B > C$ (4) $A = C$

(2)27..三組數列組合，(413, 77, 65), (362, 13, 180), (97, 368, ?)，問號代表的數字為何？

- (1)8 (2)90 (3)396 (4)896

(4)28.某天中午，一家在科學園區的熱門餐廳人來人往，12點15分的時候有3位客人用完餐結帳離開，12點20分的時候有6位客人上門，4位客人用完餐離開，12點30分的時候又有2位客人用完餐離開，同時又來了1位客人，12點45分的時候來了6位客人，12點50分的時候有4位客人吃飽離開，截至目前為止餐廳內還有12人在用餐，請問在12點20分的時候餐廳內共有幾人用餐？

- (1)23人 (2)20人 (3)17人 (4)11人

(4)29.在一個週末家庭聚會中，爺爺、奶奶、爸爸、媽媽、姊姊、弟弟，進行一場派對遊戲，並且用150顆糖果當成獎勵，在進行數輪競賽後，發現女生獲得的糖果總和是男生總和的3倍多6顆，請問男生總共獲得幾顆糖果？

- (1)12顆 (2)20顆 (3)24顆 (4)36顆

(1)30.在一場拉麵大胃王比賽中，經過數輪較勁所有參賽者一共吃完330碗後，最後有五位選手進入決賽，最後結果為3號參賽者吃完的碗數比1號多，4號比2號多，1號比5號多，而且5號吃完的碗數是最少的，請問排名順序為何？

- (1)3號>1號>4號>2號>5號 (2)3號>1號>4號>5號>2號
(3)1號>3號>4號>5號>2號 (4)3號>4號>1號>5號>2號

(2)31.某場餐敘中，有兩位好友剛好彼此面對面坐在一張大圓桌用餐，從其中一位朋友以逆時針方向數到另一位朋友為第7位，這時要將兩位好友安排坐在一起的方式有幾種？

- (1)1種 (2)2種 (3)4種 (4)6種

(2)32.某大賣場正在試行自動結帳櫃檯，目前排隊情況為人工結帳櫃檯比自動結帳櫃檯多了8人，自動結帳櫃檯排隊人數是兩邊總排隊人數的1/3，請問兩櫃檯各自有多少人正在排隊？

- (1)人工櫃檯10人，自動櫃檯2人 (2)人工櫃檯16人，自動櫃檯8人
(3)人工櫃檯25人，自動櫃檯17人 (4)人工櫃檯30人，自動櫃檯22人

(1)33.一位父親將一筆存款平分贈與兒女兩人，哥哥找到一家提供年利率6%的銀行將其獲得的金額存入，妹妹找到另一家提供年利率8%存款方案的銀行存入，以單利計算經過三年後兄妹各自獲得的利息相差9,000元，請問兄妹兩人原有多少元？

- (1)150,000元 (2)175,000元 (3)200,000元 (4)750,000元

(4)34.某電塔倒塌，派出搶修團隊15人花了15小時卻只完成整個工程的1/2，如果再增加3位人員投入，還需

多少時間才能完成？

(1)35小時

(2)28.5小時

(3)20小時

(4)12.5小時

(4)35.某人在登山健行的過程中，在一座涼亭休息時打開水壺喝了 $\frac{1}{4}$ ，過了45分鐘後在一棵大樹下喝了剩下的 $\frac{1}{3}$ ，最後回到起點的時候喝掉剩下的 $\frac{1}{2}$ ，最後水壺還有250cc的水，請問原來水壺裝了多少水？

(1)680 cc

(2)780 cc

(3)880 cc

(4)1000 cc